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COMISSIÓ DE BENESTAR SOCIAL, EDUCACIÓ, CULTURA I ESPORTS - ACTA DE
LA SESSIÓ ORDINÀRIA DEL DIA 12 DE NOVEMBRE DE 2024 / COMISIÓN DE
BIENESTAR SOCIAL, EDUCACIÓN, CULTURA Y DEPORTES - ACTA DE LA SESIÓN
ORDINARIA DEL DIA 12 DE NOVIEMBRE DE 2024

En la Sala de Comissions I de l'Antiga Fàbrica de Tabacs (Pati A Segon Pis) C/Amadeu de
Savoia, nº11, sent les nou hores i trenta-cinc minuts, del día dotze de novembre de dos mil
vint-i-quatre, es reunix en sessió ordinària, la Comissió Informativa de Benestar Social,
Educació, Cultura i Esports, amb la assistència dels components d'esta, el Sr. José Luis Moreno
Maicas en qualitat de President, la Sra. Marta Torrado de Castro, el Sr. Santiago Ballester
Casabuena, la Sra. Maite Ibáñez Giménez, la Sra. Lucía Beamud Villanueva, la Sra. Gloria Tello
Company i la Sra. Mónica Gil Cano (telemàticament), i actua com a Secretari, per delegació del
Secretari General i del Ple, José Vicente Ruano Vila.

Oberta la sessió per la Presidència, s�examinen els assumptes que figuren en l'orde del dia i
s�adopten els següents acords.
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1 RESULTAT / : APROVAT / RESULTADO APROBADO
ASSUMPTE / :ASUNTO
Aprovació, si és el cas, de l'acta anterior de la Sessió anterior de data 22 d'octubre de 2024.
Aprobación, en su caso, del acta de la Sesión anterior de fecha 22 de octubre de 2024.

Pregunta el Sr. President si algun membre de la Comissió ha de formular alguna
observació a l'acta de la sessió del dia dia 22 d�octubre de 2024, prèviament distribuïda amb la
convocatoria. No havent-hi cap observació, va quedar aprovada d'acord amb allò que s'ha prescrit
en l'article 91 del ROF.

2 RESULTAT / : APROVADA PROPOSTA ALTERNATIVA / RESULTADO
APROBADA PROPUESTA ALTERNATIVA

EXPEDIENT / : O-89COM-2024-000074-00EXPEDIENTE PROP. NÚM.: 8
ASSUMPTE / :ASUNTO
Moció que presenten conjuntament la Sra. Lucía Beamud Villanueva, la Sra. Glòria Tello
Company, el Sr. Pere Sixte Fuset Tortosa, la Sra. Eva Coscollá Grau i la Sra. Lluisa Notario
Villanueva, del Grup Municipal Compromís, relativa a les "Mesures urgents per a garantir el
benestar social de la població afectada per la DANA".
Moción que presentan conjuntamente Dª. Lucía Beamud Villanueva, Dª. Glòria Tello
Company, D. Pere Sixte Fuset Tortosa, Dª. Eva Coscollá Grau y Dª. Lluisa Notario Villanueva,
del Grupo Municipal Compromís, relativa a las "Medidas urgentes para garantizar el
bienestar social de la población afectada por la DANA".

MOCIÓ

"El dia 29 va tindre lloc una de les majors catàstrofes de la nostra història. Centenars de
persones han perdut perdut la vida a diferents pobles i ciutats de València a causa de la crescuda
del Barranc del Poio i al riu Magre. Més d�un miler de persones encara estan desaparegudes.

Els danys materials per a milers de persones que habiten vora la rambla del Poio i del riu
Magre són incalculables. Vivendes i comerços destruïts, vehicles sinistrats, carreteres
impracticables, sistemes energètics caiguts, clavegueres bloquejades i cobertura mòbil
inhabilitada en molts punts són alguns exemples.

La resposta inicial a l�alerta roja declarada pels serveis d�emergència no va estar a l�altura
del que es necessitava per protegir, sobretot, les vides humanes. Esta no és una interpretació dels
fets ni una avaluació política d�allò que ha succeït, és un consens global entre tècnics,
institucions i ciutadans i ciutadanes.

És un consens unànim que la resposta immediata a la emergència tampoc no s�ha adaptat a
les necessitats de les víctimes, supervivents afectats, voluntaris i voluntàries i serveis
d�emergència.

Front els intents de determinats grupuscles interessats en fer de l�acció política un
problema, des de Compromís seguim reivindicant la bona política. Aquella propositiva, crítica,
autocrítica i que està en contacte permanent amb els problemes de la ciutadania per donar
resposta a les seues necessitats. Una política que actua sobre la immediatesa, però també amb
vista al mitjà i al llarg termini.
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El poble salva al poble, sí, però no només. Les institucions responsables, ben
administrades, correctament coordinades i que compten amb els recursos necessaris també tenen
capacitat de salvar al poble, de protegir-lo i de de pal·liar les seues necessitats.

En este sentit, des de Compromís hem elaborat un paquet de mesures que van des de
l�acció de resposta immediata a les persones afectades per la DANA, a la resposta a mitjà i llarg
termini de les conseqüències que s�hi derivaran d�esta tragèdia o de tragèdies que puguen vindre.
No defugim de la realitat, els efectes de l�emergència climàtica són açò. Si el nostre clima es
sembla a un clima tropical, patirem els fenòmens meteorològics dels països tropicals amb cada
vegada més freqüència.

Negar l�emergència climàtica no és una postura política com qualsevol altra, és una postura
temerària, perillosa i suïcida que costa vides humanes i ens aboca gestions negligents de les
catàstrofes.

Plantejat este context general, i en coherència amb allò ací expressat, des de Compromís
presentem les següents mesures en matèria de Benestar, Cultura, Sanitat, Cultura Festiva i
Educació:

- Que l�Ajuntament de València reforce amb noves contractacions la plantilla de serveis
socials i la dedique a tendre les necessitats socials de les zones afectades.

- Que l�Ajuntament de València obrirga un centre de servicis socials municipal provisional
en la Torre, Forn d�Alcedo i Castellar que atenga als usuaris i usuàries de programes d'atenció
social Municipal d�estes zones afectades i atenga també les urgències socials derivades de la
DANA. Durant el termini que estos centres no estiguin encara actius que es reorganitzen els
serveis d�atenció primària i es destinen als centres Municipals de Serveis Socials de Sant
Marcel·lí i Quatre Carreres.

- Que els serveis socials de l�Ajuntament de València prioritze i agilitze tots els tràmits
pendents i els expedients de vulnerabilitat social, ajudes d'emergència, SAD, menjar a casa ,
teleassistència i dependència de ciutadans i ciutadanes de les zones afectades i prioritze la
gravació i tramitació de noves sol·licituds en estes zones.

- Que l�ajuntament tramite de forma immediat un contracte d� emergència per ampliar
l�Ajuda a Domicili i el programa de Menjar a casa i la Tele-assistència.

- Que l�Ajuntament desplace i proporcione ajuda psicològica a les zones afectades i a totes
aquelles persones que encara no viure en les zones afectades van patir els efectes de la Dana i van
ser víctimes d�experiències traumàtiques.

- Que es tramite de forma immediata un contracte d�emergència per a la creació d'una
Central de telefonades amb personal suficient i especialitzat en matèria de Serveis Socials i
habilitació de més números d'atenció telefònica en els Centres de Serveis Socials de Sant
Marcel·lí i Quatre Carreres.

- Que l'Ajuntament de València inste a la Conselleria d'Educació, Cultura, Universitats i
Ocupació, que mentre dure la suspensió temporal de l'activitat educativa presencial en els centres
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afectats per la DANA, mantinga per les famílies beneficiaries de la beca menjador un mecanisme
per assegurar l'adquisició d'aliments gratuïts per cobrir este servei.

- Que l'Ajuntament de València proveïsca els centres educatius afectats del material escolar
necessari perquè l'alumnat puga reincorporar-se a l'activitat educativa presencial.

- Que l'Ajuntament de València realitze les actuacions necessàries perquè el Centre
Municipal d'Activitats per Persones Majors del Forn d'Alcedo puga restablir la seua activitat.

- Establir ajudes específiques a les comissions falleres dels pobles i barris afectats per la
DANA que hagen vist els seus casals fallers afectats.

- Que l�Ajuntament de València anomene com a �Pont de la Solidaritat� la passarel·la que
uneix el poble de La Torre amb el barri de Sant Marcel·lí.

- Que l�Ajuntament de València habilite una partida pressupostària a fi de recuperar els
fons i les instal·lacions de les biblioteques municipals afectades per la DANA amb la major
brevetat possible.

- Que l�Ajuntament de València destine una partida pressupostària adreçada a les societats
musicals i també a la resta dels professionals de la cultura afectats per la DANA a la nostra ciutat
(com pot ser per exemple l�Horta Teatre, Sedajazz o Grupo Amores).

- Que l�Ajuntament de València mitjançant el Palau de la Música, programe concerts
solidaris de l�orquestra de València i de la Banda Simfònica Municipal de València a fi de
recaptar fons per als damnificats per la DANA.

- Que l�Ajuntament de València, mitjançant el Palau de la Música, crec un cicle específic
de concerts adreçats a ajudar tant a les societats musicals com als grups musicals que s�han vist
afectats per la DANA (com per exemple Sedajazz o el Grupo Amores).

- Que l�Ajuntament de València instal·le punts d�higienització on es faciliten EPI�s (al
menys mascaretes, guants de treball, ulleres de protecció i gel hidroalcohòlic) a totes les persones
voluntàries que estan col·laborant en les tasques de neteja als pobles de València afectats per la
DANA.

- Que l�Ajuntament de València destine tècnics municipals als pobles de València afectats
per la DANA per controlar l�evolució de les plagues (com el mosquit tigre) i que inste a la
contracta municipal del control de plagues a reforçar els tractaments als pobles de València de La
Torre, Forn d�Alcedo i Castellar.

- Que l�Ajuntament de València derive veterinaris municipals de seguretat alimentària a
supervisar i orientar als veïns i veïnes dels pobles de la ciutat afectats per la DANA respecte als
aliments que se�ls està facilitant."

DEBAT
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La Sra. Tello señala que en la pasada sesión ya solicitó que se pasaran las alternativas al
inicio según el reglamento para poder estudiarlas.

La Sra. Beamud indica que sembla que el grup municipal Socialista ja tenia l'alternativa
ahir però ells no saben res, no sap si serà perquè no és la portaveu però no sap res sobre aquest
tema. Afig que la seua moció és totalment propositiva, tractant d'articular per fases les
actuacions, per a anticipar-nos a eixes fases que vindran. Totes les actuacions en relació amb les
matèries que es tracten en esta Comissió. Hi ha algunes qüestions de servicis socials que caldria
reforçar com a major dotació de personal per a reforçar el servici com l'obertura d'un centre
auxiliar de servicis socials d'emergència. El paper del voluntariat està sent crucial però ja toca
professionalitzar l'atenció en estos llocs perquè vindran també les seqüeles psicològiques d'este
desastre. Sobre els col·legis, s'ha perdut el material escolar dels alumnes i dels professors. És
important dotar el més prompte possible estos centres d'eixe material.

La Sra. Tello assenyala el tema de falles. Sap que es proposen ja ajudes de 5.000'-� per a
danys en els casals. Proposa que el regidor tinga reunions periòdiques per a escoltar les seues
necessitats. Sobre el Pont de la Solidaritat no té sentit el que diu l'alternativa perquè eixe canvi de
nom ha de passar per Comissió, així ho diu el Reglament.

El Sr. President contesta que estan treballant ja en eixe nom perquè és un pont de la
Generalitat no recepcionat i cal comptar amb el seu informe favorable, i es portarà ací. Ho
tramitaran ràpid.

La Sra. Tello sol·licita que conste en acta el compromís que es portarà ací quan estiga eixe
informe de la Conselleria. Eixa Oficina Postdana que se cita farà el que li diguen les regidories
responsables, que són les que han d'actuar amb el pressupost disponible. Que es treballe el més
prompte possible a recuperar la biblioteca del barri de La Torre.

El Sr. President contesta que està ja el Servici de Recursos Culturals en la recuperació
d'eixa biblioteca, en un mes volen tindre'l.

La Sra. Tello vol que conste en acta eixe compromís de recuperació immediata de la
biblioteca. Li agradaria tindre accés a tots els expedients per a constatar eixes actuacions i no
haver de fer un acte de fe. Sobre les societats musicals, encara que la del barri de La Torre no
pertany a la COSOMUVAL entén que han de rebre igualment ajudes com els altres en resta
pedanies. Que artistes que hagen col·laborat amb este Ajuntament i la Ciutat amb les seues obres
també reben ajudes i se'ls tinga en compte, com el cas de Cristina Durán. Que la Banda faça
concerts solidaris per a destinar la recaptació a ajudar als afectats. Que el Palau de la Música
dissenye un cicle de concerts en el qual participen grups musicals afectats com SedaJazz, el Grup
Amores ...

El Sr. President contesta que s'ha parlat ja amb estos grups perquè entren en la programació
del Palau.
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La Sra. Tello assenyala respecte al tema sanitari que en cada pedania hi haja punts
d'higienització en els quals es repartisca material d'higiene, com a gel hidroalcohòlic, màscares,
ulleres de protecció, ... per a evitar pandèmies per la brutícia ja que hi ha molta gent allí entre
veïns i voluntaris.

El Sr. Ballester indica que desde Mercavalencia, entregan botas de agua en palés a las
pedanías, así como trajes EPI's, mascarillas, gel, ...

La Sra. Tello assenyala que la contracta Lokímica es reforce amb treballs en les pedanies
per a controlar les plagues. Sobre que s'està fent demana que es mantinga en el temps.

La Sra. Gil Cano contesta que ella se lo trasladará al Sr. Gosálbez.

La Sra. Tello indica que la veterinaris de seguretat alimentària del Servici de Sanitat
podrien ser derivats a eixes pedanies per a vigilar els aliments que allí s'estan repartint perquè
s'està cuinant al carrer per voluntaris per a assegurar el control.

La Sra. Gil Cano contesta que los establecimientos de alimentación sí que se están
revisando según le comenta el Sr. Gosálbez.

La Sra. Beamud señala sobre la alternativa que no entiende por qué es la Oficina Única la
que tiene que pronunciarse pero la moción lleva una semana y son los concejales quienes deben
pronunciarse en esta Comisión. Le parece decepcionante la alternativa. Como si esa Oficina fuera
algo externo cuando son los propios Concejales.

El Sr. Presidente contesta que la Oficina es la que está coordinando todo y desde allí los
concejales ejecutan lo que allí se acuerda.

La Sra. Tello dice que con la pandemia se constituyó una Comisión de Reconstrucción con
toda la oposición pero ahora ellos no pueden participar para proponer y ayudar.

La Sra. Beamud indica que votaran en contra perquè és una aixecada de camisa, no s'han
estudiat des del govern les propostes formulades fa una setmana i ací no es porta cap alternativa
concreta.

La Sra. Ibáñez señala que la alternativa tendrá que recoger los puntos de la moción. Pero es
tan genérica y global que queda incompleta pues se queda en nada y pide que se incluyan todas
las propuestas expresamente. Ellos no han planteado mociones por cuestión de emergencia. Han
hecho preguntas en la Junta de Portavoces para ser más ágiles. Hace hincapié en la necesidad de
ayuda metropolitana a otros municipios que es muy importante también. Esta es una labor no
sólo del gobierno sino de toda la Corporación. Solicita que los concejales en las distintas
comisiones den cuenta de cómo están avanzando las gestiones de actuaciones y reconstrucción,
ya que ésta va a ser una cuestión de meses.

El Sr. Presidente contesta que darán cuenta en esta Comisión. Todos los puntos se están
trabajando.
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La Sra. Torrado agradece el trabajo que se ha hecho por la oposición y con estas
propuestas.

El Sr. Ballester se suma al agradecimiento. Se están dotando fondos con todos los
concejales para poder actuar, muchas de estas propuestas están en marcha.

VOTACIÓ

Se sotmet a votació la moció alternativa presentada pel grup municipal Popular, a la
proposta presentada inicialment, i s'acorda aprovar-la per majoria de cinc vots a favor del Sr. José
Luis Moreno Maicas (Popular), de la Sra. Marta Torrado de Castro (Popular), del Sr. Santiago
Ballester Casabuena (Popular), de la Sra. Mónica Gil Cano (VOX) i de la Sra. Maite Ibáñez
Giménez (Socialista), i dos vots en contra de la Sra. Lucía Beamud Villanueva (Compromís) i de
la Sra. Glòria Tello Company (Compromís).

ACORD

�Las fuertes lluvias y tormentas provocadas por la DANA que tuvieron lugar el pasado
martes 29 de octubre han causado un número muy elevado de víctimas mortales y un número
indeterminado de personas desaparecidas lo cual supone una de las mayores tragedias que ha
sufrido la provincia de Valencia en las últimas décadas.

La actividad diaria de miles de personas se ha visto alterada por los gravísimos daños
causados en las infraestructuras de la zona metropolitana, carreteras, vías férreas, autovías y otras
vías de comunicación de acceso a la ciudad, viéndose especialmente afectadas las pedanías de La
Torre, Castellar-Oliveral y Forn d�Alcedo.

El mantenimiento de la alerta roja por lluvias y la situación 2 del Plan Especial de
Inundaciones en toda la provincia de Valencia obligó a activar el CECOPAL a nivel local, de
conformidad con las previsiones e la Ley 13/2010, de 23 de noviembre, de Protección Civil y
Gestión de emergencias de la Comunitat Valenciana, y a adoptar un conjunto de medidas, en
coordinación con las directrices dictadas por la Agencia valenciana de Seguridad y Respuesta a
las Emergencias, que permitieran dar respuesta inmediata a la emergencia generada por la
situación meteorológica.

El 30 de octubre, la Alcaldía dictó las primeras resoluciones (Z-323 y Z-324) de adopción
de medidas urgentes.

También la Junta de Gobierno Local en las sesiones celebradas los días 31 de octubre, 4 y
8 de noviembre de 2024 ha ido adoptando distintas medidas para hacer frente a los efectos
provocados por la DANA.

Acuerdos como la declaración de Luto Oficial, la puesta en funcionamiento de la Oficina
Única Postemergencia, la creación de la Oficina de Atención Temporal en La Torre, la
reactivación de la Oficina de Coordinación de Ayudas para canalizar y organizar la solidaridad
ofrecida por entidades y ciudadanía, coordinación de medidas para los afectados en los lugares
habilitados de Petxina y Alquería Basket con el objetivo de organizar el traslado a sus municipios
de origen, declarar la tramitación de emergencia de los contratos de servicios y suministros que
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resulte necesario realizar para atender las necesidades básicas de los afectados y restablecimiento
del funcionamiento ordinario de los servicios e infraestructuras básicas, encargar a distintos
Servicios la planificación y propuesta para elevar a la Junta de Gobierno Local aquellas
actuaciones que se consideren de emergencia para atender el normal restablecimiento de los
servicios, medidas sobre el tráfico, centros docentes, parques e instalaciones deportivas, medidas
sobre la seguridad de los empleados públicos y de la continuidad de los servicios activando el
Teletrabajo, habilitar las viviendas recientemente adquiridas por el Ayuntamiento de Valencia en
las inmediaciones de la pedanía de La Torre así como cualesquiera otras del parque municipal de
vivienda y de la sociedad pública AUMSA que se precisen, para atender urgencias en materia de
vivienda de forma puntual y temporal, destinar 5 millones de euros del presupuesto vigente, otros
10 millones para el presupuesto de 2025 y otras medidas fiscales a efectos de poder atender
cuantas actuaciones resulten oportunas en respuesta a los afectados y daños causados, solicita al
Gobierno de España la adopción de medidas fiscales y presupuestarias, autorizar a los
funcionarios con habilitación de carácter nacional a prestar asistencia jurídica y técnica a las
corporaciones de los municipios perjudicados por la DANA o la contratación por vía de
emergencia de servicios de peritaje para acreditación de daños.

Aunque este equipo de gobierno sigue adoptando cuantas medidas resultan necesarias para
atender la grave situación provocada, y con el fin de mejorar la actuación municipal
consideramos conveniente que las medidas que se han propuesto se valoren adecuadamente por
los Servicios afectados y la Oficina Única Postemergencia creada con el objetivo de adoptar las
medidas necesarias para procurar el desarrollo de la actividad cotidiana de las personas en las
zonas afectadas por la catástrofe.

Por cuanto antecede, se formula la siguiente 

PROPUESTA DE ACUERDO 

PRIMERO.- Trasladar las propuestas siguientes a la Oficina Única Postemergencia y a los
Servicios afectados, para valoración y estudio de su posible viabilidad para la puesta en
funcionamiento: 

- Que el Ayuntamiento de València refuerce con nuevas contrataciones la plantilla de
servicios sociales y le dedique atención a las necesidades sociales de las zonas afectadas. 

- Que el Ayuntamiento de València abra un centro de servicios sociales municipal
provisional en La Torre, Horno de Alcedo y Castellar que atienda a los usuarios y usuarias de
programas de atención social municipal de estas zonas afectadas y atienda también las urgencias
sociales derivadas de la DANA. Durante el plazo que estos centros no estén todavía activos que
se reorganicen los servicios de atención primaria y se destinen a los Centros Municipales de
Servicios Sociales de San Marcelino y Quatre Carreres. 

- Que los servicios sociales del Ayuntamiento de València priorice y agilice todos los
trámites pendientes y los expedientes de vulnerabilidad social, ayudas de emergencia, SAD,
Menjar a casa, teleasistencia y dependencia de ciudadanos y ciudadanas de las zonas afectadas y
priorice la grabación y tramitación de nuevas solicitudes en estas zonas. 
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- Que el Ayuntamiento tramite de forma inmediata un contrato de emergencia para ampliar
la Ayuda a domicilio y el programa de Menjar a casa y la Tele-asistencia. 

- Que el Ayuntamiento desplace y proporcione ayuda psicológica en las zonas afectadas y
a todas aquellas personas que aunque no vivan en las zonas afectadas sufrieron los efectos de la
DANA y fueron víctimas de experiencias traumáticas. 

- Que se tramite de forma inmediata un contrato de emergencia para la creación de una
central de llamadas con personal suficiente y especializado en materia de Servicios Sociales y
habilitación de más números de atención telefónica en los Centros de Servicios Sociales de San
Marcelino y Quatre Carreres. 

- Que el Ayuntamiento de València inste a la Consellería de Educación, Cultura,
Universidades y Ocupación, que mientras dure la suspensión temporal de la actividad educativa
presencial en los centros afectados por la DANA, mantenga para las familias beneficiarías de la
beca comedor un mecanismo para asegurar la adquisición de alimentos gratuitos para cubrir este
servicio. 

- Que el Ayuntamiento de València provea a los centros educativos afectados del material
escolar necesario para que el alumnado pueda reincorporarse a la actividad educativa presencial. 

- Que el Ayuntamiento de València realice las actuaciones necesarias para que el Centro
Municipal de Actividades por Personas Mayores del Horno de Alcedo pueda restablecer su
actividad. 

- Establecer ayudas específicas en las comisiones falleras de los pueblos y barrios
afectados por la DANA que hayan visto sus casales falleros afectados. 

- Que el Ayuntamiento de València denomine como �Puente de la Solidaridad� la pasarela
que une el pueblo de La Torre con el barrio de San Marcelino. 

- Que el Ayuntamiento de València habilite una partida presupuestaria a fin de recuperar
los fondos y las instalaciones de las bibliotecas municipales afectadas por la DANA con la mayor
brevedad posible. 

- Que el Ayuntamiento de València destine una partida presupuestaria dirigida a las
sociedades musicales y también al resto de los profesionales de la cultura afectados por la DANA
en nuestra ciudad (como puede ser por ejemplo l'Horta Teatro, Sedajazz o Grupo Amores). 

- Que el Ayuntamiento de València intermediando el Palau de la Música, programe
conciertos solidarios de la Orquesta de València y de la Banda Sinfónica Municipal de València
a fin de recaudar fondos para los damnificados por la DANA. 

- Que el Ayuntamiento de València, mediante el Palau de la Música, cree un ciclo
específico de conciertos dirigidos a ayudar tanto a las sociedades musicales como a los grupos
musicales que se han visto afectados por la DANA (como por ejemplo Sedajazz o el Grupo
Amores). 



Id
. 

d
o
cu

m
en

t:
 h

4
sG

 9
G

M
u
 G

R
m

j 
E
8
+

L 
fv

jU
 q

X
d
/ 

H
Ps

=

C
Ò

PI
A
 I

N
FO

R
M

A
T
IV

A
 (

N
O

 V
E
R
IF

IC
A
B
LE

 E
N

 S
E
U

 E
LE

C
T
R
Ò

N
IC

A
)

Signat electrònicament per:
Antefirma Nom Data Emissor cert Núm. sèrie cert

SECRETARIA D'AREA II - SECRETARIA D'AREA II JOSE VICENTE RUANO VILA 17/12/2024 ACCVCA-120 48801306209778079349

062252786540672854

COMISSIÓ DE BENESTAR SOCIAL, EDUCACIÓ, CULTURA I ESPORTS - ACTA DE LA SESSIÓ ORDINÀRIA DE 12 DE
NOVEMBRE DE 2024 / COMISIÓN DE BIENESTAR SOCIAL, EDUCACIÓN, CULTURA Y DEPORTES - ACTA DE LA
SESIÓN ORDINARIA DE 12 DE NOVIEMBRE DE 2024

10

- Que el Ayuntamiento de València instale puntos de higienización donde se facilitan EPI�s
(al menos mascarillas, guantes de trabajo, ojeras de protección y gel hidroalcohólico) a todas las
personas voluntarias que están colaborando en las tareas de limpieza en los pueblos de València
afectados por la DANA. 

- Que el Ayuntamiento de València destine técnicos municipales en los pueblos de
València afectados por la DANA para controlar la evolución de las plagas (como el mosquito
tigre) y que inste a la contrata municipal del control de plagas a reforzar los tratamientos en los
pueblos de València de La Torre, Horno de Alcedo y Castellar. 

- Que el Ayuntamiento de València derive veterinarios municipales de seguridad
alimentaria a supervisar y orientar a los vecinos y vecinas de los pueblos de la ciudad afectados
por la DANA respecto de los alimentos que se les está facilitando. 

SEGUNDO.- Se dará cuenta en esta comisión de las decisiones que tome la Oficina en
cada uno de los puntos.�.

3 RESULTAT / : CONTESTAR EN PRÒXIMA SESSIÓ / RESULTADO
CONTESTAR EN PRÓXIMA SESIÓN

EXPEDIENT / : O-89COM-2024-000074-00EXPEDIENTE PROP. NÚM.: 1
ASSUMPTE / :ASUNTO
Preguntes que presenta la Sra. Lucía Beamud Villanueva, del Grup Municipal Compromís,
relatives a les "Persones que estan rebent protecció".
Preguntas que presenta Dª. Lucía Beamud Villanueva, del Grupo Municipal Compromís,
relativas a las "Personas que están recibiendo protección".
DIRIGIDA A:
C2310-SERVICIOS SOCIALES

PREGUNTA

"Remeta una taula on es detalle per CMSS i en total i de forma diferenciada el nombre de
persones adultes i menors que estan rebent algun tipus de protecció, diferenciant el nivell (lleu,
moderat, greu i en situació de desampar)."

RESPUESTA

Sra. Torrado, delegada de Servicis Socials

"En relació amb la pregunta presentada per la regidora Lucia Beamud Villanueva del Grup
Municipal Compromís a la Comissió de Benestar Social, Educació, Cultura i Esports a celebrar
en sessió de 12 de novembre 2024, amb l�Assumpte �Persones que estan rebent protecció�,
s�aporta la resposta següent:

Remita una tabla donde se detalle por CMSS y en total y de forma diferenciada el número
de personas adultas y menores que están recibiendo algún tipo de protección, diferenciando el
nivel (leve, moderado, grave y en situación de desamparo).
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El pasado martes 29 de octubre València sufrió una fuerte DANA que ha causado un
número muy elevado de víctimas mortales convirtiéndose en una de las mayores tragedias que
hemos sufrido en las últimas décadas. Las graves inundaciones afectaron especialmente nuestras
pedanías La Torre, Castellar-Oliveral y Forn d�Alcedo, donde están centrados todos los esfuerzos
de esta administración local.

La vida diaria de miles de personas se ha visto alterada por los gravísimos daños causados
en sus viviendas y negocios, y las infraestructuras de la zona metropolitana de la ciudad,
carreteras, vías férreas, autovías y otras vías de comunicación se han visto altamente dañadas.

Las consecuencias de esta DANA continúan de manera intensa y ello requiere que las
delegaciones y servicios municipales dediquen todos sus esfuerzos a la atención de los
damnificados y a la recuperación de la situación de emergencia, por lo que esta Concejalía
Delegada lamenta no poder atender en estos momentos la pregunta formulada, posponiendo su
respuesta a la próxima sesión siempre que resulte posible.

Remeta una taula on es detalle per CMSS i en total i de forma diferenciada el nombre de
persones adultes i menors que estan rebent algun tipus de protecció, diferenciant el nivell (lleu,
moderat, greu i en situació de desampar).

Dimarts passat 29 d'octubre València va patir una forta DANA que ha causat un número
molt elevat de víctimes mortals convertint-se en una de les majors tragèdies que hem patit en les
últimes dècades. Les greus inundacions van afectar especialment les nostres pedanies La Torre,
Castellar-Oliveral i Forn d�Alcedo, on estan centrats tots els esforços d'esta administració local.

La vida diària de milers de persones s'ha vist alterada pels greu danys causats en les seues
vivendes i negocis, i les infraestructures de la zona metropolitana de la ciutat, carreteres, vies
fèrries, autovies i altres vies de comunicació s'han vist altament danyades.

Les conseqüències d'esta DANA continuen de manera intensa i això requerix que les
delegacions i servicis municipals dediquen tots els seus esforços a l'atenció dels damnificats i a la
recuperació de la situació d'emergència, per la qual cosa esta Regidoria Delegada lamenta no
poder atendre en estos moments la pregunta formulada, posposant la seua resposta a la pròxima
sessió sempre que resulte possible."

4 RESULTAT / : CONTESTAR EN PRÒXIMA SESSIÓ / RESULTADO
CONTESTAR EN PRÓXIMA SESIÓN

EXPEDIENT / : O-89COM-2024-000074-00EXPEDIENTE PROP. NÚM.: 3
ASSUMPTE / :ASUNTO
Preguntes que presenta la Sra. Lucía Beamud Villanueva, del Grup Municipal Compromís,
relatives al "Servici d'ajuda a domicili SAD".
Preguntas que presenta Dª. Lucía Beamud Villanueva, del Grupo Municipal Compromís,
relativas al "Servicio de ayuda a domicilio SAD".
DIRIGIDA A:
C2310-SERVICIOS SOCIALES
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PREGUNTA

"El 31 d�octubre de2024 va finalitzar el contracte amb nº d�expedient E-04101-2021-21 a
través del que se gestiona el servici d�ajuda a domicili municipal i de dependència. Contracte que
este Ajuntament tenia la possibilitat d�haver prorrogat per dos anys, 1+1, però que segons
comunicació remesa per l�Ajuntament de València en data 18/09/2024 a les empreses
adjudicatàries d�este servei, l�Ajuntament va renunciar, entre altres raons, perquè havia decidit
eliminar la divisió actual del contracte en lots al considerar, segons el consistori, que �(...) la
división por lotes de este contrato no estaba resultando eficiente (...)�.

Posteriorment l�empresa LECE ha comunicat a les seues treballadores i als seus
treballadors la intenció d�iniciar un Expedient de Regulació Temporal de Treball per causes
Tècniques , Organitzatives i Productives. Expedient que afectarà al 100% de la plantilla.

Segons l�article 29.4 de la llei 9/2017 de Contractació del Sector Públic:

(...) �Els contractes de subministraments i de serveis de prestació successiva tindran un
termini màxim de durada de cinc anys, incloent-hi les possibles pròrrogues que en aplicació de
l'apartat segon d'aquest article acordi l'òrgan de contractació, respectant les condicions i límits
establerts en les respectives normes pressupostàries que siguin aplicables a l'ens contractant.

No obstant això el que s'estableix en els apartats anteriors, quan al venciment d'un
contracte no s'hagués formalitzat el nou contracte que garanteixi la continuïtat de la prestació a
realitzar pel contractista a conseqüència d'incidències resultants d'esdeveniments imprevisibles
per a l'òrgan de contractació produïdes en el procediment d'adjudicació i existeixin raons d'interès
públic per a no interrompre la prestació, es podrà prorrogar el contracte originari fins que
comenci l'execució del nou contracte i en tot cas per un període màxim de nou mesos, sense
modificar les restants condicions del contracte, sempre que l'anunci de licitació del nou contracte
s'hagi publicat amb una antelació mínima de tres mesos respecte de la data de finalització del
contracte originari.�

Atenent al que estableix la llei :

- Perquè ha renunciat l�Ajuntament de València a la prorroga del contracte sense tindre el
nou contracte en licitació?

- Cóm pensa l�Ajuntament de València continuar prestant el servici, donat que segons la
Llei de Contractació del Sector públic les empreses no estan obligades a continuar donant el
servici donat que l�Ajuntament no ha licitat el nou contracte?

- Era coneixedor l�Ajuntament de que l�empresa ATENDE Servicios Integrados
adjudicatària del Lot 2 del Contracte de Gestió d�Ajuda Domiciliaria, havia comunicat als seus
treballadors i treballadores la intenció d�iniciar un Expedient de Regulació Temporal de Treball
per causes Tècniques, Organitzatives i Productives que amb tota seguretat l�impediria firmar amb
este Ajuntament un acord de continuïtat per poder seguir oferint el SAD? Què pensa fer este
Ajuntament al respecte?
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- Quina empresa assumirà el Servici Municipal d�Ajuda a domicili del Lot 2 i baix quin
tipus de relació contractual amb l�Ajuntament donat que no hi ha temps per iniciar una licitació?

- Respecte al nou contracte que s�està redactant per a gestionar el SAD, quina es la
justificació que aporta este Ajuntament per desestimar la licitació per lots del Servici?

Es recorda:

A petició dels grups municipals Compromís i Socialista, es va sol·licitar al secretari
general del Ple l'elaboració d'informe jurídic preceptiu, d'acord amb l'apartat quart de l'article
122.5 e) de la Llei 7/1985, de 2 d'abril, de Llei reguladora de les Bases de Règim Local. Dit
informe va ser emés a data 5 de desembre de 2023. A propòsit de la pregunta: «És possible
formular diverses preguntes relacionades amb la mateixa qüestió?» La resposta és clara: «Es
poden formular diverses preguntes (com a iniciativa de control) sobre una mateixa qüestió.»"

RESPUESTA

Sra. Torrado, delegada de Servicis Socials

"En relació amb la pregunta presentada per la regidora Lucia Beamud Villanueva del Grup
Municipal Compromís a la Comissió de Benestar Social, Educació, Cultura i Esports a celebrar
en sessió de 12 de novembre 2024, amb l�Assumpte �Servici d�ajuda a domicili SAD�, s�aporta
la resposta següent:

El 31 de octubre de 2024 finalizó el contrato con n.º de expediente E-04101-2021-21 a
través del que se gestiona el servicio de ayuda a domicilio municipal y de dependencia. Contrato
que este Ayuntamiento tenía la posibilidad de haber prorrogado por dos años, 1+1, pero que
según comunicación remitida por el Ayuntamiento de València en fecha 18/09/2024 a las
empresas adjudicatarias de este servicio, el Ayuntamiento renunció, entre otras razones, porque
había decidido eliminar la división actual del contrato en lotes al considerar, según el consistorio,
que �(...) la división por lotes de este contrato no estaba resultando eficiente (...)�.

Posteriormente la empresa LECE ha comunicado a sus trabajadoras y a sus trabajadores la
intención de iniciar un Expediente de Regulación Temporal de Trabajo por causes Técnicas ,
Organizativas y Productivas. Expediente que afectará al 100% de la plantilla.

Según el artículo 29.4 de la ley 9/2017 de Contratación del Sector Público:

(...) �Los contratos de suministros y de servicios de prestación sucesiva tendrán un plazo
máximo de duración de cinco años, incluyendo las posibles prórrogas que en aplicación del
apartado segundo de este artículo acuerde el órgano de contratación, respetando las condiciones y
límites establecidos en las respectivas normas presupuestarias que sean aplicables al ente
contratante.

Sin embargo lo establecido en los apartados anteriores, cuando al vencimiento de un
contrato no se hubiera formalizado el nuevo contrato que garantice la continuidad de la
prestación a realizar por el contratista a consecuencia de incidencias resultantes de
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acontecimientos imprevisibles para el órgano de contratación producidas en el procedimiento de
adjudicación y existan razones de interés público para no interrumpir la prestación, se podrá
prorrogar el contrato originario hasta que empiece la ejecución del nuevo contrato y en todo caso
por un periodo máximo de nueve meses, sin modificar las restantes condiciones del contrato,
siempre que el anuncio de licitación del nuevo contrato se haya publicado con una antelación
mínima de tres meses respecto de la fecha de finalización del contrato originario.�

Atendiendo al que establece la ley :

- ¿Por qué ha renunciado el Ayuntamiento de València a la prorroga del contrato sin tener
el nuevo contrato en licitación?

- ¿Como piensa el Ayuntamiento de València continuar prestando el servicio, dado que
según la Ley de Contratación del Sector público las empresas no están obligadas a continuar
dando el servicio dado que el Ayuntamiento no ha licitado el nuevo contrato?

- ¿Era conocedor el Ayuntamiento de que la empresa ATENDE Servicios Integrados
adjudicataria del Lote 2 del Contrato de Gestión de Ayuda Domiciliaría, había comunicado a sus
trabajadores y trabajadoras la intención de iniciar un Expediente de Regulación Temporal de
Trabajo por causas Técnicas, Organizativas y Productivas que con toda seguridad lo impediría
firmar con este Ayuntamiento un acuerdo de continuidad para poder seguir ofreciendo el SAD?
¿Qué piensa hacer este Ayuntamiento al respeto?

- ¿Qué empresa asumirá el Servicio Municipal de Ayuda a Domicilio del Lote 2 y bajo qué
tipo de relación contractual con el Ayuntamiento dado que no hay tiempo para iniciar una
licitación?

- Respecto al nuevo contrato que se está redactando para gestionar el SAD, ¿ Cuál se la
justificación que aporta este Ayuntamiento para desestimar la licitación por lotes del Servicio?

El pasado martes 29 de octubre València sufrió una fuerte DANA que ha causado un
número muy elevado de víctimas mortales convirtiéndose en una de las mayores tragedias que
hemos sufrido en las últimas décadas. Las graves inundaciones afectaron especialmente nuestras
pedanías La Torre, Castellar-Oliveral y Forn d�Alcedo, donde están centrados todos los esfuerzos
de esta administración local.

La vida diaria de miles de personas se ha visto alterada por los gravísimos daños causados
en sus viviendas y negocios, y las infraestructuras de la zona metropolitana de la ciudad,
carreteras, vías férreas, autovías y otras vías de comunicación se han visto altamente dañadas.

Las consecuencias de esta DANA continúan de manera intensa y ello requiere que las
delegaciones y servicios municipales dediquen todos sus esfuerzos a la atención de los
damnificados y a la recuperación de la situación de emergencia, por lo que esta Concejalía
Delegada lamenta no poder atender en estos momentos la pregunta formulada, posponiendo su
respuesta a la próxima sesión siempre que resulte posible.
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El 31 d�octubre de2024 va finalitzar el contracte amb nº d�expedient E-04101-2021-21 a
través del que se gestiona el servici d�ajuda a domicili municipal i de dependència. Contracte que
este Ajuntament tenia la possibilitat d�haver prorrogat per dos anys, 1+1, però que segons
comunicació remesa per l�Ajuntament de València en data 18/09/2024 a les empreses
adjudicatàries d�este servei, l�Ajuntament va renunciar, entre altres raons, perquè havia decidit
eliminar la divisió actual del contracte en lots al considerar, segons el consistori, que �(...) la
división por lotes de este contrato no estaba resultando eficiente (...)�.

Posteriorment l�empresa LECE ha comunicat a les seues treballadores i als seus
treballadors la intenció d�iniciar un Expedient de Regulació Temporal de Treball per causes
Tècniques , Organitzatives i Productives. Expedient que afectarà al 100% de la plantilla.

Segons l�article 29.4 de la llei 9/2017 de Contractació del Sector Públic:

(...) �Els contractes de subministraments i de serveis de prestació successiva tindran un
termini màxim de durada de cinc anys, incloent-hi les possibles pròrrogues que en aplicació de
l'apartat segon d'aquest article acordi l'òrgan de contractació, respectant les condicions i límits
establerts en les respectives normes pressupostàries que siguin aplicables a l'ens contractant.

No obstant això el que s'estableix en els apartats anteriors, quan al venciment d'un
contracte no s'hagués formalitzat el nou contracte que garanteixi la continuïtat de la prestació a
realitzar pel contractista a conseqüència d'incidències resultants d'esdeveniments imprevisibles
per a l'òrgan de contractació produïdes en el procediment d'adjudicació i existeixin raons d'interès
públic per a no interrompre la prestació, es podrà prorrogar el contracte originari fins que
comenci l'execució del nou contracte i en tot cas per un període màxim de nou mesos, sense
modificar les restants condicions del contracte, sempre que l'anunci de licitació del nou contracte
s'hagi publicat amb una antelació mínima de tres mesos respecte de la data de finalització del
contracte originari.�

Atenent al que estableix la llei :

- Per què ha renunciat l�Ajuntament de València a la prorroga del contracte sense tindre el
nou contracte en licitació?

- Cóm pensa l�Ajuntament de València continuar prestant el servici, donat que segons la
Llei de Contractació del Sector públic les empreses no estan obligades a continuar donant el
servici donat que l�Ajuntament no ha licitat el nou contracte?

- Era coneixedor l�Ajuntament de que l�empresa ATENDE Servicios Integrados
adjudicatària del Lot 2 del Contracte de Gestió d�Ajuda Domiciliaria, havia comunicat als seus
treballadors i treballadores la intenció d�iniciar un Expedient de Regulació Temporal de Treball
per causes Tècniques, Organitzatives i Productives que amb tota seguretat l�impediria firmar amb
este Ajuntament un acord de continuïtat per poder seguir oferint el SAD? Què pensa fer este
Ajuntament al respecte?

- Quina empresa assumirà el Servici Municipal d�Ajuda a domicili del Lot 2 i baix quin
tipus de relació contractual amb l�Ajuntament donat que no hi ha temps per iniciar una licitació?
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- Respecte al nou contracte que s�està redactant per a gestionar el SAD, quina es la
justificació que aporta este Ajuntament per desestimar la licitació per lots del Servici?

Dimarts passat 29 d'octubre València va patir una forta DANA que ha causat un número
molt elevat de víctimes mortals convertint-se en una de les majors tragèdies que hem patit en les
últimes dècades. Les greus inundacions van afectar especialment les nostres pedanies La Torre,
Castellar-Oliveral i Forn d�Alcedo, on estan centrats tots els esforços d'esta administració local.

La vida diària de milers de persones s'ha vist alterada pels greu danys causats en les seues
vivendes i negocis, i les infraestructures de la zona metropolitana de la ciutat, carreteres, vies
fèrries, autovies i altres vies de comunicació s'han vist altament danyades.

Les conseqüències d'esta DANA continuen de manera intensa i això requerix que les
delegacions i servicis municipals dediquen tots els seus esforços a l'atenció dels damnificats i a la
recuperació de la situació d'emergència, per la qual cosa esta Regidoria Delegada lamenta no
poder atendre en estos moments la pregunta formulada, posposant la seua resposta a la pròxima
sessió sempre que resulte possible."

5 RESULTAT / : CONTESTADA / RESULTADO CONTESTADA
EXPEDIENT / : O-89COM-2024-000074-00EXPEDIENTE PROP. NÚM.: 4
ASSUMPTE / :ASUNTO
Preguntes que presenten conjuntament la Sra. Lucía Beamud Villanueva i el Sr. Pere Sixte
Fuset i Tortosa, del Grup Municipal Compromís, relatives a "Festes de Nadal i Reis".
Preguntas que presentan conjuntamente Dª. Lucía Beamud Villanueva y D. Pere Sixte Fuset i
Tortosa, del Grupo Municipal Compromís, relativas a "Fiestas de Navidad y Reyes".
DIRIGIDA A:
C2315-PLAYAS-FAM.JUV.INFANCIA-FIESTAS Y TRADICIONES

PREGUNTA

"Quina és la programació d�activitats i la previsió de pressupost del servici de festes
(incloent secció de Falles) per a Nadal i Reis? Quina presència tindrà el valencià en les
mateixes?"

RESPUESTA

Sra. Gil Cano, delegada de Festes i Tradicions

"1.- A conseqüència de la catàstrofe esdevinguda el passat 29 d'octubre i que ha afectat
greument la nostra ciutat i a gran part de la província de València, ens hem vist obligats a
redefinir i ajustar la programació d'activitats, que es duran a terme durant Nadal 2024-2025, entre
que la que s'inclou la Cavalcada de Reis. Les activitats i el pressupost que comporta aniran
redirigides en este mateix sentit. En el moment que estiga totalment configurat es donarà a
conéixer públicament.

 Per a això, i donada la seua pregunta, des de la Regidoria de Festes i Tradicions sempre
s'advoca per respectar "la legalitat vigent" respecte a l'ús de les llengües cooficials en la
Comunitat Valenciana.
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 Per a conéixer la programació i pressupost de la delegació de Falles, hauran de remetre a
esta regidoria la conseqüent pregunta."

6 RESULTAT / : CONTESTADA / RESULTADO CONTESTADA
EXPEDIENT / : O-89COM-2024-000074-00EXPEDIENTE PROP. NÚM.: 2
ASSUMPTE / :ASUNTO
Preguntes que presenta la Sra. Gloria Tello Company, del Grup Municipal Compromís,
relatives a la "Programació musical en la Pèrgola de La Marina".
Preguntas que presenta Dª. Gloria Tello Company, del Grupo Municipal Compromís, relativas
a la "Programación musical en la Pérgola de La Marina".
DIRIGIDA A:
C2308-ACCIÓN CULTURAL-PATRIMONIO HCO-RECURSOS CULTUR

PREGUNTA

"El darrer mes de desembre de l�any 2023 es posa fi a la programació musical en la
Pèrgola de La Marina, iniciada al setembre de 2017 arran d'una acció conjunta de col·laboració
entre La Marina i la regidoria de Cultura de l'Ajuntament de València.

Esta col·laboració entre l�Ajuntament i la Marina es va impulsar pels darrers governs de
Compromís amb la intenció, no sols de recuperar un element d�interès patrimonial i històric, sinó
també de dinamitzar culturalment l'espai i oferir al sector musical una dotació a l'aire lliure on
dur a terme actuacions musicals de tota mena; per la qual cosa, la Marina va assumir la
restauració de la Pèrgola modernista i l'Ajuntament va col·laborar en dotar-la de programació, on
fins i tot es va dur a terme un concert de la Banda Simfònica Municipal de València.

D�aquesta forma, la Pèrgola de la Marina va suposar un espai cabdal on es duien a terme
des d�actuacions de les bandes de les societats musicals del Marítim, que van recuperar així un
dels seus espais històrics de trobada amb el públic; fins a poc després, amb les actuacions de
música pop els dissabtes.

Arran de denunciar la fi de l�activitat musical en la Pèrgola, el govern municipal actual va
declarar que  mantindrien l�oferta musical a la Pèrgola mitjançant la programació des de
l�organisme autònom del Palau de la Música, amb una oferta que també podria ampliar-se amb
nous cicles de música.

Quasi un any després d�anunciar este compromís, la realitat és que la Pèrgola continua
sense comptar amb la programació musical municipal i ha deixat de ser un centre cultural de la
ciutat.

És per això que la regidora que subscriu pregunta:

En quin termini i mitjançant quina fòrmula administrativa va a dotar, l�Ajuntament de
València, de programació musical a la Pèrgola de la Marina?"

RESPUESTA

Sr. Moreno, delegat d'Acció Cultural, Patrimoni i Recursos Culturals



Id
. 

d
o
cu

m
en

t:
 h

4
sG

 9
G

M
u
 G

R
m

j 
E
8
+

L 
fv

jU
 q

X
d
/ 

H
Ps

=

C
Ò

PI
A
 I

N
FO

R
M

A
T
IV

A
 (

N
O

 V
E
R
IF

IC
A
B
LE

 E
N

 S
E
U

 E
LE

C
T
R
Ò

N
IC

A
)

Signat electrònicament per:
Antefirma Nom Data Emissor cert Núm. sèrie cert

SECRETARIA D'AREA II - SECRETARIA D'AREA II JOSE VICENTE RUANO VILA 17/12/2024 ACCVCA-120 48801306209778079349

062252786540672854

COMISSIÓ DE BENESTAR SOCIAL, EDUCACIÓ, CULTURA I ESPORTS - ACTA DE LA SESSIÓ ORDINÀRIA DE 12 DE
NOVEMBRE DE 2024 / COMISIÓN DE BIENESTAR SOCIAL, EDUCACIÓN, CULTURA Y DEPORTES - ACTA DE LA
SESIÓN ORDINARIA DE 12 DE NOVIEMBRE DE 2024

18

"El darrer mes de desembre de l�any 2023 es posa fi a la programació musical en la
Pèrgola de La Marina, iniciada al setembre de 2017 arran d'una acció conjunta de col·laboració
entre LaMarina i la regidoria de Cultura de l'Ajuntament de València.

Esta col·laboració entre l�Ajuntament i la Marina es va impulsar pels darrers governs de
Compromís amb la intenció, no sols de recuperar un element d�interès patrimonial i històric, sinó
també de dinamitzar culturalment l'espai i oferir al sector musical una dotació a l'aire lliure on
dur a terme actuacions musicals de tota mena; per la qual cosa, la Marina va assumir la
restauració de la Pèrgola modernista i l'Ajuntament va col·laborar en dotar-la de programació, on
fins i tot es va dur a terme un concert de la Banda Simfònica Municipal de València.

D�aquesta forma, la Pèrgola de la Marina va suposar un espai cabdal on es duien a terme
des d�actuacions de les bandes de les societats musicals del Marítim, que van recuperar així un
dels seus espais històrics de trobada amb el públic; fins a poc després, amb les actuacions de
música pop els dissabtes.

Arran de denunciar la fi de l�activitat musical en la Pèrgola, el govern municipal actual va
declarar que mantindrien l�oferta musical a la Pèrgola mitjançant la programació des de
l�organisme autònom del Palau de la Música, amb una oferta que també podria ampliar-se amb
nous cicles de música.Quasi un any després d�anunciar este compromís, la realitat és que la
Pèrgola continua sense comptar amb la programació musical municipal i ha deixat de ser un
centre cultural de la ciutat.

És per això que la regidora que subscriu pregunta:

En quin termini i mitjançant quina fòrmula administrativa va a dotar, l�Ajuntament de
València, de programació musical a la Pèrgola de la Marina?

En relació amb la pregunta plantejada, informar-li que és intenció de la Delegació d'Acció
Cultural, Patrimoni i Recursos Culturals tornar a dotar, com més prompte millor, d'activitat
musical a la Pèrgola de la Marina i de convertir este espai en un lloc de referència per a les
societats i les bandes de música de València i, en general, dins del conjunt de l'oferta cultural de
la nostra ciutat.

I tot això de manera coordinada amb la Federació de Societats Musicals de la Comunitat
Valenciana (FSMCV) i amb la Coordinadora de Societats Musicals de València
(COSOMUVAL), i condicionada al crèdit disponible, als terminis establits per a la dissolució del
Consorci València 2007 i a la naturalesa jurídica de la nova entitat gestora de la Marina de
València que ho substituïsca."
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7 RESULTAT / : CONTESTADA / RESULTADO CONTESTADA
EXPEDIENT / : O-89COM-2024-000074-00EXPEDIENTE PROP. NÚM.: 5
ASSUMPTE / :ASUNTO
Preguntes que presenten conjuntament la Sra. Gloria Tello Company i el Sr. Pere Sixte Fuset i
Tortosa, del Grup Municipal Compromís, relatives a la "Paritat en els jurats fallers".
Preguntas que presentan conjuntamente Dª. Gloria Tello Company y D. Pere Sixte Fuset i
Tortosa, del Grupo Municipal Compromís, relativas a la "Paridad en los jurados falleros".
DIRIGIDA A:
C2306-COMERCIO Y MERCADOS-FALLAS

PREGUNTA

"De quina manera pensa acomplir amb les recomanacions del Síndic de Greuges respecte a
garantir la paritat als jurats fallers i potenciar les activitats formatives que fomenten la presència
de les dones en l�activitat fallera? Seran extensives per a tots els jurats de tots els concursos?"

RESPUESTA

Sr. Ballester, delegat de Falles

"La participación como jurado de cualquier actividad que organiza Junta Central Fallera es
absolutamente voluntaria y depende de la disponibilidad de las personas que la quieran ejercer
libremente.

Junta Central Fallera, presentará por iniciativa propia una proposición para la �elaboración
de los Jurados de Fallas y de la Exposición del Ninot 2025� que garantice la no discriminación
por razón de sexo, estableciendo una composición equilibrada respecto a la presencia de hombres
y mujeres en estos, que deberá ser refrendada por la Asamblea de Presidentes de Falla.

En colaboración con el Gremio de Artistas Falleros de Valencia y otras instituciones se
realizarán actividades formativas dirigidas a las mujeres para motivar su participación en los
�Jurados de Falla y en la Exposición del Ninot�.

La participació com a jurat de qualsevol activitat que organitza Junta Central Fallera és
absolutament voluntària i depén de la disponibilitat de les persones que la vulguen exercir
lliurement.

Junta Central Fallera, presentarà per iniciativa pròpia una proposició per a la �elaboració
dels Jurats de Falles i de l'Exposició del Ninot 2025� que garantisca la no discriminació per raó
de sexe, establint una composició equilibrada respecte a la presència d'homes i dones en estos,
que haurà de ser referendada per l'Assemblea de Presidents de Falla.

En col·laboració amb el Gremi d'Artistes Fallers de València i altres institucions es
realitzaran activitats formatives dirigides a les dones per a motivar la seua participació en els
�Jurats de Falla i en l'Exposició del Ninot�."
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8 RESULTAT / : CONTESTAR EN PRÒXIMA SESSIÓ / RESULTADO
CONTESTAR EN PRÓXIMA SESIÓN

EXPEDIENT / : O-89COM-2024-000074-00EXPEDIENTE PROP. NÚM.: 6
ASSUMPTE / :ASUNTO
Preguntes que presenten conjuntament la Sra. Gloria Tello Company i la Sra. Eva Mª. Coscolla
Grau, del Grup Municipal Compromís, relatives a les "Activitats esportives".
Preguntas que presentan conjuntamente Dª. Gloria Tello Company y Dª. Eva Mª. Coscolla
Grau, del Grupo Municipal Compromís, relativas a las "Actividades deportivas".
DIRIGIDA A:
C2311-IGUALDAD-DEPORTES-EDUCACIÓN

PREGUNTA

"El Club Voleibol Cid Campeador, el Club de Futbol Sala Luis Vives Valencia i el Club
Baloncesto Teodoro Llorente-Abastos arran d'una decisió en contra de resolucions anteriors
d'altres anys per part de la Conselleria d'Educació, a partir de l'1 de novembre no podran utilitzar
les pistes esportives de l'IES Cid Campeador pel desenvolupament dels seus partits. S'han quedat
sense espais on disputar els seus partits, afectant a més de 800 esportistes en edat escolar i joves
que formen part d'estos 3 clubs.

Quines mesures adoptarà l'Ajuntament de València per a garantir la realització dels partits
d'estos tres clubs valencians després de la negativa de la Generalitat a permetre'ls l'ús de les
pistes de l'IES Cid Campeador?"

RESPUESTA

Sra. Gil Uncio, delegada d'Esports

"El Club Voleibol Cid Campeador, el Club de Futbol Sala Luis Vives Valencia i el Club
Baloncesto Teodoro Llorente -Abastos arran d'una decisió en contra de resolucions anteriors
d'altres anys per part de la Conselleria d'Educació, a partir de l'1 de novembre no podran utilitzar
les pistes esportives de l'IES Cid Campeador pel desenvolupament dels seus partits. S'han quedat
sense espais on disputar els seus partits, afectant a més de 800 esportistes en edat escolar i joves
que formen part d'estos 3 clubs.

Quines mesures adoptarà l'Ajuntament de València per a garantir la realització dels partits
d'estos tres clubs valencians després de la negativa de la Generalitat a permetre'ls l'ús de les
pistes de l'IES Cid Campeador?

Dimarts passat 29 d'octubre València va patir una forta DANA que ha causat un número
molt elevat de víctimes mortals convertint-se en una de les majors tragèdies que hem patit en les
últimes dècades. Les greus inundacions van afectar especialment les nostres pedanies La Torre,
Castellar-l�Oliveral i Forn d�Alcedo, on estan centrats tots els esforços d'aquesta administració
local.

La vida diària de milers de persones s'ha vist alterada pels tan greus danys causats en els
seus habitatges i negocis, i les infraestructures de la zona metropolitana de la ciutat, carreteres,
vies fèrries, autovies i altres vies de comunicació s'han vist altament danyades.
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Les conseqüències d'aquesta DANA continuen de manera intensa i això requereix que les
delegacions i serveis municipals dediquen tots els seus esforços a l'atenció dels damnificats i a la
recuperació de la situació d'emergència, per la qual cosa esta Regidoria Delegada lamenta no
poder atendre en estos moments la pregunta formulada, posposant la seua resposta a la pròxima
sessió sempre que resulte possible.

El pasado martes 29 de octubre València sufrió una fuerte DANA que ha causado un
número muy elevado de víctimas mortales convirtiéndose en una de las mayores tragedias que
hemos sufrido en las últimas décadas. Las graves inundaciones afectaron especialmente nuestras
pedanías La Torre, Castellar-Oliveral y Forn d�Alcedo, donde están centrados todos los esfuerzos
de esta administración local.

La vida diaria de miles de personas se ha visto alterada por los gravísimos daños causados
en sus viviendas y negocios, y las infraestructuras de la zona metropolitana de la ciudad,
carreteras, vías férreas, autovías y otras vías de comunicación se han visto altamente dañadas.

Las consecuencias de esta DANA continúan de manera intensa y ello requiere que las
delegaciones y servicios municipales dediquen todos sus esfuerzos a la atención de los
damnificados y a la recuperación de la situación de emergencia, por lo que esta Concejalía
Delegada lamenta no poder atender en estos momentos la pregunta formulada, posponiendo su
respuesta a la próxima sesión siempre que resulte posible."

9 RESULTAT / : CONTESTADA / RESULTADO CONTESTADA
EXPEDIENT / : O-89SOC-2024-000098-00EXPEDIENTE PROP. NÚM.: 1
ASSUMPTE / :ASUNTO
Preguntes que presenta la Sra. Maite Ibáñez Giménez, del Grup Municipal Socialista, relatives
als "Relats Beatriu Civera".
Preguntas que presenta Dª. Maite Ibáñez Giménez, del Grupo Municipal Socialista, relativas a
los "Relatos Beatriu Civera".
DIRIGIDA A:
C2311-IGUALDAD-DEPORTES-EDUCACIÓN

PREGUNTA

"En la pasada Comisión de Patrimonio, Recursos Humanos, Técnicos y Seguridad
Ciudadana se aprobó una alternativa presentada por el PP respecto a la moción presentada por el
grupo municipal Compromís de las placas conmemorativas de los edificios municipales. 

La alternativa dice lo siguiente:

 "Que retiren de los edificios municipales las placas conmemorativas o cualquier tipo de
elemento público, en los que figure inscrito el nombre de personas que hayan sido condenadas
por delitos de corrupción u otros delitos graves en virtud de sentencia firme".

Teniendo en cuenta esta alternativa aprobada, la concejala que suscribe realiza las
siguientes preguntas:
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1 .-¿Este Ayuntamiento entiende por elemento público también el libro municipal que se
publicará con los relatos Beatriu Civera?

2.- ¿Si Este ayuntamiento ha aprobado que a cualquier persona sentenciada por delitos
graves se le tiene que retirar una placa conmemorativa, también se le retirará de una publicación
municipal o del resto de elementos públicos? 

3.- Entonces ¿Este ayuntamiento va a retirar el relato del Señor Carlos Flores de la
publicación municipal?"

RESPUESTA

Sra. Gil Uncio, delegada d'Igualtat

"En relación a la pregunta formulada por la concejala Maite Ibáñez en su propio nombre a
la Comisión de Bienestar Social, Educación, Cultura y Deportes.

En la pasada Comisión de Patrimonio, Recursos Humanos, Técnicos y Seguridad
Ciudadana se aprobó una alternativa presentada por el PP respecto a la moción presentada por el
grupo municipal Compromís de las placas conmemorativas de los edificios municipales. La
alternativa dice lo siguiente: �Que retiren de los edificios municipales las placas conmemorativas
o cualquier tipo de elemento público, en los que figure inscrito el nombre de personas que hayan
sido condenadas por delitos de corrupción u otros delitos graves en virtud de sentencia firme�.
Teniendo en cuenta esta alternativa aprobada, la concejala que suscribe realiza las siguientes
preguntas:

1 .- ¿Este Ayuntamiento entiende por elemento público también el libro municipal que se
publicará con los relatos Beatriu Civera?

2.- ¿Si este Ayuntamiento ha aprobado que a cualquier persona sentenciada por delitos
graves se le tiene que retirar una placa conmemorativa, también se le retirará de una publicación
municipal o del resto de elementos públicos?

3.- Entonces ¿Este Ayuntamiento va a retirar el relato del Señor Carlos Flores de la
publicación municipal?

Este Ayuntamiento va a cumplir con el informe emitido por la Asesoría Jurídica municipal
en fecha 17 de octubre de 2024.

En relació a la pregunta formulada per la regidora Maite Ibáñez en el seu propi nom a la
Comissió de Benestar Social, Educació, Cultura i Esports.

En la passada Comissió de Patrimoni, Recursos Humans, Tècnics i Seguretat Ciutadana es
va aprovar una alternativa presentada pel PP respecte a la moció presentada pel grup municipal
Compromís de les plaques commemoratives dels edificis municipals. L'alternativa diu el següent:
�Que retiren dels edificis municipals les plaques commemoratives o qualsevol tipus d'element
públic, en els quals figure inscrit el nom de persones que hagen sigut condemnades per delictes
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de corrupció o altres delictes greus en virtut de sentència ferma�. Tenint en compte esta
alternativa aprovada, la regidora que subscriu realitza les següents preguntes: 

1.- Este Ajuntament entén per element públic també el llibre municipal que es publicarà
amb els relats Beatriu Civera?

2.- Si este Ajuntament ha aprovat que a qualsevol persona sentenciada per delictes greus se
li ha de retirar una placa commemorativa, també se li retirarà d'una publicació municipal o de
la resta d'elements públics?

3.- Llavors, ¿este Ajuntament retirarà el relat del Senyor Carlos Flores de la publicació
municipal?

Este Ajuntament complirà amb l'informe emés per l'Assessoria Jurídica municipal en data
17 d'octubre de 2024."
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1 
 

Expediente.- O-C2311-2024-000109 

 

Por parte de la Sra. Concejal-delegada de Igualdad, con fecha 20 de 

septiembre, se solicita informe, de carácter facultativo, en los términos siguientes:  

�Habiendo conocido el fallo del jurado del Certamen de Relatos Beatriu Civera y 

tras las declaraciones efectuadas por distintos grupos políticos, se solicita informe a 

esta Asesoría Jurídica Municipal sobre la legalidad de la retirada de la condición de 

finalista de un participante del Certamen.� 

 

INFORME.- 

Por parte del Ayuntamiento de València, mediante Acuerdo de la Junta de 

Gobierno Local de 16 de febrero de 2024, se convocó el �VIII Certamen de Relats 

Beatriu Civera�, cuyo objeto es la redacción de una narración breve, original, inédita 

y no premiada en concursos anteriores, con un contenido que trate sobre la 

superación de los estereotipos asignados a las mujeres y su empoderamiento, la 

visibilización de figuras femeninas que se puedan tomar como referentes, la 

presencia de mujeres en ámbitos masculinizados y los obstáculos que tienen que 

superar en su trayectoria vital�. 

 

Conforme señalan las Bases, puede participar cualquier persona física mayor 

de edad residente en alguno de los municipios de la Comunidad Valenciana, que no 

esté incursa en alguna de las causas de prohibición para obtener la condición de 

persona beneficiaria del art. 13 de la LGS y la disposición adicional segunda de la 

OGS. A estos efectos las personas participantes deberán presentar una declaración 

responsable (según formulario a disposición de los interesados en la sede electrónica 

del Ayuntamiento), de no encontrarse incursas en ninguna de las prohibiciones 

previstas en el citado artículo 13, así como que se encuentran al corriente de sus 

obligaciones tributarias y con la Seguridad Social y con el Ayuntamiento de València, 

haber justificado correctamente subvenciones del Ayuntamiento de València y 

hallarse al corriente del pago de obligaciones por reintegro de las mismas. No 

pudiéndose presentar quienes ya hayan sido premiados en ediciones anteriores, 

limitando a cada participante la posibilidad de presentar al certamen un relato. 
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2 
 

Si se cumplen los referidos requisitos de participación que contemplan las 

Bases, una vez comprobados por el Ayuntamiento, deben ser admitidos los 

participantes. El Ayuntamiento puede, en efecto, a través de la unidad 

administrativa que gestiona materialmente el certamen, comprobar en todo momento 

si se han respetado los citados requisitos; pero no puede añadir ni quitar a 

posteriori, una vez conocidos los finalistas y los ganadores, nuevos requisitos, 

condiciones o exigencias que con carácter previo no se contemplen expresamente en 

las Bases del Certamen. 

 

Las Bases, que fueron publicadas con pie de recursos, no han sido 

impugnadas ni mediante recurso de reposición, ni directamente en sede judicial. Por 

consiguiente las citadas Bases constituyen el parámetro que permite juzgar la 

cuestión planteada, pues vinculan de forma obligatoria tanto a los participantes 

como a la administración convocante.  

 

Para no otorgar un premio a un ganador de un concurso literario, o su 

reconocimiento a un finalista, es fundamental que las Bases del concurso, que deben 

ser claras y legales, establezcan condiciones específicas que, de no cumplirse, 

justifiquen la no adjudicación del premio o el no reconocimiento como finalista.  

 

Además, cualquier interpretación de las Bases debe hacerse buscando 

preservar el principio de igualdad. 

 

El Jurado, por exigencia de las Bases, junto a la presidencia, estaba 

conformado por la jefa de sección de mujeres e igualdad, como Secretaria del mismo; 

y por cuatro vocales, �profesionales con experiencia en el ámbito editorial, literario, 

periodístico y del ámbito de las políticas de igualdad, feminismo o trabajo con 

mujeres�, entre los cuales se incluye una licenciada en Filología Catalana i Técnica 

lingüista, profesora de lingüística en la Universitat Christian Albrecht de Kiel, a 

Alemanya, autora i editora de libros de texto;  y, otra vocal, Máster en Bienestar 

social: Intervención familiar (2021-2022, premio extraordinario, premio Olga 

Quiñones al mejor TFM de la UV con perspectiva de género). 
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 El fallo del jurado es inapelable y se adopta tras la valoración de los proyectos 

presentados (Base octava). La valoración final de los relatos y, por tanto, la decisión 

sobre su selección o no, se realiza desconociendo totalmente a los participantes, por 

cuanto todas las obras se deben presentar, independientemente de que sea 

presencial o electrónicamente, con título y pseudónimo. Las plicas cerradas, que 

contienen los datos personales, solo se abren en caso de que la obra resulte 

ganadora (Base sexta); pero ya, en este momento, el Jurado viene vinculado por su 

decisión previamente adoptada al haber valorado unos relatos, en el momento de la 

decisión, de autoría anónima y, por tanto, ignorando absolutamente la identidad de 

los premiados y finalistas, pues la decisión del Jurado, por imperativo de las Bases, 

tiene únicamente como objeto �la calidad literaria y la temática de los trabajos como 

la corrección ortográfica de las obras presentadas� (Base séptima). Así pues, la 

decisión es exclusivamente del Jurado. 

 

También el Jurado está obligado a respetar y cumplir el contenido de las 

Bases, las cuales determinan de forma concluyente que �la concesión de las 

subvenciones se realiza mediante la comparación de las solicitudes presentadas, a 

fin de establecer una prelación entre las mismas, de acuerdo con los criterios de 

valoración, y adjudicar aquéllas que hayan obtenido mayor valoración.� (Base 

décima). 

 

La Base primera �Régimen Jurídico� señala que al Certamen se aplica la D. 

Adicional segunda de la Ordenanza General de Subvenciones del Ayuntamiento, 

cuyo apartado 3 señala que �No podrán participar en las respectivas convocatorias 

las personas (�) que cumpliendo los requisitos específicos de participación 

establecidos en cada una de ellas, estén incursas en alguna de las causas de 

prohibición para percibir subvenciones establecidas en el artículo 13 de la LGS. Las 

convocatorias deberán recoger expresamente la obligación de las personas 

participantes de presentar una declaración de no encontrarse incursas en ninguna 

de las prohibiciones previstas en el citado artículo 13 LGS�. Como hemos señalado 

supra la exigencia de la presentación de esta declaración sí se cumple.  
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De los apartados del citado precepto cabe que nos remitamos singularmente 

al art. 13.2.d) �Estar incursa la persona física (�) en alguno de los supuestos de la 

Ley 3/2015, de 30 de marzo, reguladora del ejercicio del alto cargo de la 

Administración General del Estado, de la Ley 53/1984, de 26 de diciembre, de 

incompatibilidades del Personal al Servicio de las Administraciones Públicas, o 

tratarse de cualquiera de los cargos electivos regulados en la Ley Orgánica 5/1985, 

de 19 de junio, del Régimen Electoral General, en los términos establecidos en la 

misma o en la normativa autonómica que regule estas materias�. 

 

A este respecto, precisar, en primer lugar, que conforme a la Ordenanza 

General de Subvenciones del Ayuntamiento (de acuerdo con el art. 2 Ley General de 

Subvenciones), se entiende por subvención municipal toda disposición dineraria, y, 

en el caso de este certamen, solo los dos ganadores obtienen un premio en metálico, 

y ninguno los 12 finalistas.  

 

En segundo lugar, siguiendo dictamen del Consell Jurídic Consultiu 

(Dictamen 836/2023, de 29 de noviembre, en el expediente 595/2023), y doctrina 

coincidente de otros autores, interpretar el art. 13.2.d) citado como una prohibición 

para ser beneficiario de subvenciones puede tener su justificación en el eventual 

conflicto de intereses público-privados que puede producirse; pero, en tal caso, la 

prohibición para ser beneficiario queda limitada a las ayudas y subvenciones 

otorgadas por la Administración Pública a la que sirven y demás entes vinculados, 

pero dicha prohibición no podría extenderse a las subvenciones y ayudas 

convocadas por otras Administraciones Públicas, pues ya no existiría tal conflicto de 

intereses, pues la incompatibilidad, con carácter general, debe asociarse a la 

exigencia de objetividad e imparcialidad de los servidores públicos en su actividad. 

Es un principio básico de nuestro Derecho que las normas prohibitivas y restrictivas 

de derechos o de la capacidad, entre las que claramente se encuentran las causas de 

incompatibilidad, deben interpretarse de forma restrictiva, sin que quepa su 

aplicación extensiva o analógica. 

 

Por lo demás, el citado precepto de la LGS establece que los altos cargos, los 

empleados públicos y los cargos electivos, no podrán percibir subvenciones en los 
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supuestos previstos en sus respectivas normativas sobre incompatibilidades, pero se 

da la circunstancia de que dichas normas no contienen ningún supuesto concreto en 

el que se recoja de forma expresa la incompatibilidad para la obtención de 

subvenciones; en cambio, se excluye expresamente del régimen de 

incompatibilidades la producción artística o literaria.   

 

Por último, entendemos que tampoco la Ley Orgánica 3/2007, de 22 de 

marzo, para la igualdad efectiva de mujeres y hombres (en realidad solo tienen 

carácter orgánico, las disposiciones adicionales primera, segunda y tercera), que 

sirve der soporte al Plan marco de Igualdad entre Hombres y Mujeres del 

Ayuntamiento de València, da cobertura para la retirada de la condición de finalista 

aludida, ni su art. 26 (Igualdad en el ámbito de la creación y producción artística e 

intelectual); ni el 35 (subvenciones públicas), ni ningún otro. 

 

A nuestro juicio, si se considera, de futuro, en base a los principios 

orientadores que se proyectan sobre las diferentes medidas de igualdad que 

contempla este Plan municipal, puede plantearse establecer de forma muy motivada 

y precisa (para evitar decisiones que puedan entenderse arbitrarias), una previsión 

en futuras bases que permitan incorporar la perspectiva de género, estableciendo 

quiénes en ningún supuesto podrán obtener el reconocimiento como ganadores ni 

como finalistas. 
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10 RESULTAT / : CONTESTAR EN PRÒXIMA SESSIÓ / RESULTADO
CONTESTAR EN PRÓXIMA SESIÓN

EXPEDIENT / : O-89SOC-2024-000098-00EXPEDIENTE PROP. NÚM.: 2
ASSUMPTE / :ASUNTO
Preguntes que presenta la Sra. Maite Ibáñez Giménez, del Grup Municipal Socialista, relatives
al "Poliesportiu Nou Moles".
Preguntas que presenta Dª. Maite Ibáñez Giménez, del Grupo Municipal Socialista, relativas al
"Polideportivo Nou Moles".
DIRIGIDA A:
C2311-IGUALDAD-DEPORTES-EDUCACIÓN

PREGUNTA

"El pasado dia 25 de octubre el agua del vaso pequeño del Polideportivo Nou Moles no
cumplía con los parámetros óptimos para su uso.

 ¿Qué falló para que sucediera ésto?"

RESPUESTA

Sra. Gil Uncio, delegada d'Esports

"El pasado dia 25 de octubre el agua del vaso pequeño del Polideportivo Nou Moles no
cumplía con los parámetros óptimos para su uso. ¿Qué falló para que sucediera ésto?

El pasado martes 29 de octubre València sufrió una fuerte DANA que ha causado un
número muy elevado de víctimas mortales convirtiéndose en una de las mayores tragedias que
hemos sufrido en las últimas décadas. Las graves inundaciones afectaron especialmente nuestras
pedanías La Torre, Castellar-Oliveral y Forn d�Alcedo, donde están centrados todos los esfuerzos
de esta administración local.

La vida diaria de miles de personas se ha visto alterada por los gravísimos daños causados
en sus viviendas y negocios, y las infraestructuras de la zona metropolitana de la ciudad,
carreteras, vías férreas, autovías y otras vías de comunicación se han visto altamente dañadas.

Las consecuencias de esta DANA continúan de manera intensa y ello requiere que las
delegaciones y servicios municipales dediquen todos sus esfuerzos a la atención de los
damnificados y a la recuperación de la situación de emergencia, por lo que esta Concejalía
Delegada lamenta no poder atender en estos momentos la pregunta formulada, posponiendo su
respuesta a la próxima sesión siempre que resulte posible.

Dimarts passat 29 d'octubre València va patir una forta DANA que ha causat un número
molt elevat de víctimes mortals convertint-se en una de les majors tragèdies que hem patit en les
últimes dècades. Les greus inundacions van afectar especialment les nostres pedanies La Torre,
Castellar-l�Oliveral i Forn d�Alcedo, on estan centrats tots els esforços d'aquesta administració
local.
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La vida diària de milers de persones s'ha vist alterada pels tan greus danys causats en els
seus habitatges i negocis, i les infraestructures de la zona metropolitana de la ciutat, carreteres,
vies fèrries, autovies i altres vies de comunicació s'han vist altament danyades.

Les conseqüències d'aquesta DANA continuen de manera intensa i això requereix que les
delegacions i serveis municipals dediquen tots els seus esforços a l'atenció dels damnificats i a la
recuperació de la situació d'emergència, per la qual cosa esta Regidoria Delegada lamenta no
poder atendre en estos moments la pregunta formulada, posposant la seua resposta a la pròxima
sessió sempre que resulte possible."

11 RESULTAT / : CONTESTADA / RESULTADO CONTESTADA
EXPEDIENT / : O-89SOC-2024-000098-00EXPEDIENTE PROP. NÚM.: 3
ASSUMPTE / :ASUNTO
Preguntes que presenta la Sra. Maite Ibáñez Giménez, del Grup Municipal Socialista, relatives
als "Centres de dia".
Preguntas que presenta Dª. Maite Ibáñez Giménez, del Grupo Municipal Socialista, relativas a
los "Centros de dia".
DIRIGIDA A:
C2314-DEVESA ALBUFERA-MAYORES-SANIDAD Y CONSUMO

PREGUNTA

"Los Centros Municipales de Día Arniches, L�Amistat, Tres Forques y La Purísima, están
pendientes de sus correspondientes licitaciones actualizadas.

¿Cuál es la situación de cada uno de estos centros a fecha de 30 de octubre? Queremos
conocer el estado de sus pliegos y sus fechas previstas para la licitación."

RESPUESTA

Sr. Gosálbez, delegat de Majors

"Los Centros Municipales de Día Arniches, L´Amistat, Tres Forques y La Purísima, están
pendientes de sus correspondientes licitaciones actualizadas. 

¿Cuál es la situación de cada uno de estos centros a fecha 30 de octubre? Queremos
conocer el estado de sus pliegos y sus fechas previstas para la licitación.

Los contratos de gestión de los Centros de Día La Amistad, Arniches, Tres Forques y La
Purísima se encuentran prorrogados a fecha 30 de octubre, el primero hasta el 31 de julio de 2025
y los tres restantes hasta el 30 de junio de 2025, encontrándose en preparación la redacción de los
pliegos que han de regir su licitación, prevista con cargo al Presupuesto de 2025."
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12 RESULTAT / : QUEDAR ASSABENTAT / RESULTADO QUEDAR
ENTERADO

ASSUMPTE / :ASUNTO
Contestació �in voce� efectuada pel Sr. José Luis Moreno Maicas, del Grup Municipal Popular,
relativa al �Certamen de Relats Beatriu Civera�.
Contestación �in voce� efectuada por D. José Luis Moreno Maicas, del Grupo Municipal
Popular, relativa al �Certamen de Relatos Beatriu Civera�.

El Sr. President sobre el Certamen de Relats Beatriu Civera indica que tots els articles
estan descatalogats així que si s'obtenen els drets d'autor trauran una reedició. Eixa és la idea que
es treballa.

La Sra. Tello assenyala que hi ha tres obres ja preparades per a publicar, com els Cinemes
de València, Guillermina Medrano i demana que no es demoren.

El Sr. President contesta que l'obra dels Cinemes de València està ja.

13 RESULTAT / : CONTESTADA / RESULTADO CONTESTADA
ASSUMPTE / :ASUNTO
Pregunta �in voce� formulada per la Sra. Gloria Tello Company, del Grup Municipal
Compromís, relativa a la �Revisió de les creus de terme afectades per la DANA�.
Pregunta �in voce� formulada por Dª. Gloria Tello Company, del Grupo Municipal
Compromís, relativa a la �Revisión de las cruces de término afectadas por la DANA�.

La Sra. Tello pregunta si els arqueòlegs han revisat les creus de terme de les zones
afectades.

El Sr. President contesta que han anat bombers i ara aniran tècnics a veure tots els béns de
rellevància local.

14 RESULTAT / : CONTESTADA / RESULTADO CONTESTADA
ASSUMPTE / :ASUNTO
Pregunta �in voce� formulada per la Sra. Gloria Tello Company, del Grup Municipal
Compromís, relativa a la �Restauració de les fites de l'Horta�.
Pregunta �in voce� formulada por Dª. Gloria Tello Company, del Grupo Municipal
Compromís, relativa a la �Restauración de los hitos de l�Horta�.

La Sra. Tello pregunta sobre les fites de L'Horta, que és un projecte que va començar ella
amb el Sr. Alejandro Ramón Álvarez, anterior regidor d'Agricultura, Emergència Climàtica i
Cementeris. S'anaven a restaurar però amb esta DANA s'hauran vist afectades, que es revisen.

El Sr. President contesta que hi ha fins i tot una publicació sobre el tema que es traurà.
Parlarà amb els tècnics.



Id
. 

d
o
cu

m
en

t:
 h

4
sG

 9
G

M
u
 G

R
m

j 
E
8
+

L 
fv

jU
 q

X
d
/ 

H
Ps

=

C
Ò

PI
A
 I

N
FO

R
M

A
T
IV

A
 (

N
O

 V
E
R
IF

IC
A
B
LE

 E
N

 S
E
U

 E
LE

C
T
R
Ò

N
IC

A
)

Signat electrònicament per:
Antefirma Nom Data Emissor cert Núm. sèrie cert

SECRETARIA D'AREA II - SECRETARIA D'AREA II JOSE VICENTE RUANO VILA 17/12/2024 ACCVCA-120 48801306209778079349

062252786540672854

COMISSIÓ DE BENESTAR SOCIAL, EDUCACIÓ, CULTURA I ESPORTS - ACTA DE LA SESSIÓ ORDINÀRIA DE 12 DE
NOVEMBRE DE 2024 / COMISIÓN DE BIENESTAR SOCIAL, EDUCACIÓN, CULTURA Y DEPORTES - ACTA DE LA
SESIÓN ORDINARIA DE 12 DE NOVIEMBRE DE 2024

32

15 RESULTAT / : CONTESTADA / RESULTADO CONTESTADA
ASSUMPTE / :ASUNTO
Pregunta �in voce� formulada per la Sra. Gloria Tello Company, del Grup Municipal
Compromís, relativa a les �Subvencions en el pressupost de l'exercici 2025�.
Pregunta �in voce� formulada por Dª. Gloria Tello Company, del Grupo Municipal
Compromís, relativa a las �Subvenciones en el presupuesto del ejercicio 2025�.

La Sra. Tello pregunta sobre subvencions del pressupost per a 2025, qui és l'Escola de
Disseny Valenciana. A més, desapareixen subvencions que estaven en 2024 com la de la UIMP,
UV, Mostra Viva o Periscopi.

El Sr. President contesta que és l'associació professional que està custodiant l'arxiu de
l'escola de disseny. Sobre l'altre tema assenyala que s'han retirat del Pressupost subvenciones a
Universitats en totes les delegacions, després es parlarà amb elles per a buscar alternatives. La de
Periscopi sí que està perquè és la Fundació Contemporània.

16 RESULTAT / : CONTESTADA / RESULTADO CONTESTADA
ASSUMPTE / :ASUNTO
Pregunta �in voce� formulada per la Sra. Maite Ibáñez Giménez, del Grup Municipal Socialista,
relativa a la �Coordinació dels teatres�.
Pregunta �in voce� formulada por Dª. Maite Ibáñez Giménez, del Grupo Municipal Socialista,
relativa a la �Coordinación de los teatros�.

La Sra. Ibáñez pregunta sobre la coordinación de los teatros cómo va el proceso de
cobertura para impulsarlo.

El Sr. Presidente contesta que este tema lo lleva el Servicio de Personal y le han apremiado
sobre la necesidad pero la situación actual ha supuesto un parón.

I, com que no hi ha més assumptes a tractar, a les deu hores i trenta-cinc minuts, la
Presidència alça la sessió, de la qual s�estén la present acta que firma el Sr. President i que jo, el
Secretari, certifique.


